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 :الممخص 

 في ىذه الدراسة موضوع حول الإمكانيات السياحية ودورىا في التنمية الاقتصاد المحمي لولاية اتناولن
تمنراست و باعتبار السياحة ىي القطاع المستقبمي الذي سترتكز عميو الدولة الجزائرية لزيادة مداخمييا 

الاقتصادية،من خلال سن القوانين التي تيدف إلى رفع استثمار السياحي في المناطق التي تحتوي 
عمي الإمكانيات و المؤىلات التي  تجعميا مستقطبة لمسياح سواء الأجانب و الجزائريين و تثمين 

 .الآثار و المعالم التاريخية وفرض الرقابة عمى الأماكن السياحية 

وولاية تمنراست احدى أكثر المدن الجزائرية التي تزخر بمؤىلات سياحية تجعميا جاذبة لمسياح إلا أنيا 
الأمن والنظافة والنقل )مازالت تعاني نقص في أىم الأساسيات و المبادئ التي يعتمد عمييا السائح 

 .(والإيواء
 

 :الكممات المفتاحية

-ولاية تمنراست-الحوكمة المحمية- الاقتصاد المحمي-  التنمية الاقتصادية–الإمكانيات السياحية 
 السياحة

 

Abstract: 

In this study, we discussed the potential of tourism and its role in the 
development of the local economy in the state of Tamanrasset. As tourism is 
the future sector on which the Algerian state will be based to increase its 
economic incomes through the enactment of laws that contain the possibilities 
and qualifications to make them all for tourists whether foreign or Algerian. 
and historical landmarks and the control of tourist places. 

The state of Tamenrasset is one of the most Algerian cities with tourist 
qualification which makes it attractive to tourists but it still suffers from a lack 
of the most important fundamentals and principles that depend on attracting 
tourists to security, cleanliness’ transport and shelter 
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